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Zápis  
z 20. zasedání Akademického senátu UHK dne 18. května 2022 

____________________________________________________________ 
 

Přítomni: doc. Hana Tomášková, dr. Mária Hromadová, dr. Jiří Lipovský, dr. Libuše Svobodová, 
dr. Karel Mls, doc. Martin Paleček, dr. Adam Skarka, doc. Václav Bělík, doc. Martin Šandera, 
dr. Jitka Kühnová, dr. Katarína Přikrylová, Mgr. Matyáš Strnad, Michal Pajer, Žofia Chrienová, 
Mgr. Nikola Blahynková, Dominik Fišer, Štěpán Kubelka.  
 
Omluveni: doc. Karel Kouba, Mgr. Marcela Turay, Mgr. Dominik Miškář, Mgr. Kateřina Voglová. 
 
Hosté: prof. Kamil Kuča, rektor, dr. Pavlína Springerová, prorektorka, prof. Ondřej Krejcar, 
prorektor, Ing. Aleš Klicnar, kvestor, prof. Josef Hynek, děkan FIM, doc. Jan Kříž, děkan PřF, dr. Jan 
Prouza, děkan FF, dr. Hana Šrámková, tajemnice FIM, Ing. Ivana Svobodová, tajemnice FF, Ing. 
Monika Kostrová, tajemnice PřF, Ing. Romana Albrechtová, tajemnice PdF, dr. Pavla Dočekalová, 
odd. kvality a strategie, Mgr. Soňa Došková, kancléřka, Mgr. Michaela Vetterlová, vedoucí právního 
oddělení, Bc. Dominik Šípoš, student PdF.  
 
Průběh jednání:  
Zasedání bylo svoláno podle čl. 8 (1) Jednacího řádu AS UHK. Zasedání zahájila a řídila předsedkyně 
AS UHK doc. Hana Tomášková; oznámila, že AS UHK má aktuálně 21 členů. Předsedkyně 
informovala, že AS UHK je usnášeníschopný v celkovém počtu: 17 členů (KAP 11 a SK 6 členů).  
 
Program zasedání AS UHK byl navržen následovně:  

1) Návrh rozpočtu UHK pro rok 2022 a střednědobý rozpočtový výhled pro roky 2023 - 
2024 (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., rektor). 

2) Statut PdF UHK (předkládá doc. PhDr. MgA. František Vaníček, Ph.D., děkan 
Pedagogické fakulty). 

3) Zpráva o výsledcích hodnocení vzdělávací činnosti studenty (předkládá doc. Ing. Mgr. 
Petra Marešová, Ph.D., prorektorka). 

4) Různé. 
 
Hlasování: pro - 17 proti - 0, zdržel se - 0. 
Program 20. zasedání AS UHK byl schválen. 
 
Bod 1. Návrh rozpočtu UHK pro rok 2022 a střednědobý rozpočtový výhled pro roky 2023 - 
2024 (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., rektor). 
 
Ing. Klicnar představil návrh rozpočtu na rok 2022, sdělil, že doposud platí rozpočtové provizorium 
a krátce objasnil postoj MŠMT a vývoj rozpočtovaných prostředků na národní úrovni. Ve své 
prezentaci shrnul vývoj na úrovni UHK a celkový nárůst o cca 21 mil. Kč; vzhledem k navýšení 
příspěvku fixní a výkonové části a společ. priorit a ostatních zdrojů považuje meziroční nárůsty 
za uspokojivé. Kvestor představil návrh rozpadu rozpočtu na fakulty podle fixní části, výkonové 
části a prémie pro kvalitu a konstatoval, že všechny fakulty přirozeným tempem rostou. Ing. Klicnar 
dále promítl srovnání nákladové části; upozornil, že náklady budov jsou jednou z nejvyšších 
položek centrálního rozpočtu a vzhledem k rostoucím cenám za energie byla tato položka ještě 
navýšena. Kvestor vysvětlil účel fondů a jejich rozložení a výši po fakultách a kladně 
ohodnotil navýšení úroků ČNB, z čehož pro UHK vyplývá získání financí navíc. V průběhu tvorby 
rozpočtu jsme změnili propočet nákladů na pracoviště, které se počítaly poměrem využívaných 
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ploch. Na kolegium rektora byl předložen a odsouhlasen návrh na rozdělení podle počtu studentů 
a zaměstnanců. Změna metodiky PPK byla projednána na úrovni vedení UHK, děkanů a proděkanů 
s prorektorem pro vědu a tvůrčí činnost a na základě dohody byly náklady přepočítány. Ing. Klicnar 
informoval o předloženém rozpočtu Vysokoškolských kolejí UHK, který obsahuje navýšení 
kolejného. Ke střednědobému rozpočtovému výhledu sdělil, že jej vzhledem k událostem 
posledních let (covid, inflace) lze jen těžko predikovat, ale očekává stálé navyšování financí 
z MŠMT. Kvestor sdělil, že s navýšením mzdových nákladů není v rozpočtu počítáno, ale mzdu lze 
pracovníkům navýšit např. ze získaných financí z úroků ČNB.  
 
Dr. Svobodová tlumočila stanovisko EK AS UHK, která se zdržela vyjádření k rozpočtu na rok 2022, 
vzhledem k tomu, že došlo k několika zásadním a rychlým změnám (konečné volné zdroje) 
a změnila se i stanovená pravidla, na základě dohody děkanů, o nichž ekonomickou komisi nikdo 
neinformoval a nestihla již adekvátně reagovat. Předsedkyně EK AS UHK sdělila, že sama rozpočet 
podpoří, ale upozornila, že celá komise vidí problém a chce znát svoji úlohu v procesu kontroly 
rozpočtu UHK. 
 
Na zasedání se dostavil Mgr. Miškář z SK; počet přítomných členů AS UHK: KAP 11, SK 7, celkem 
18. 
 
V diskusi vystoupili děkani fakult se svými stanovisky k rozpočtu: 
 

 doc. Kříž, děkan PřF, uvedl, že v rámci dohod všech fakult předložený rozpočet podporuje, 
i když není pro PřF příliš výhodný, ale nechce měnit pravidla v průběhu roku. Vysvětlil, 
že propad není způsoben poklesem kvality na PřF, ale změnami metodiky MŠMT a apeloval 
na zamyšlení se do budoucnosti, vzhledem k neodpovídajícímu a neaktuálnímu parametru 
MŠMT - počtu studentů z roku 2016. Přesto děkan Kříž doporučil senátorům PřF i ostatním 
rozpočet schválit. 
 

 prof. Hynek, děkan FIM, sdělil, že spokojený s rozpočtem není, i díky tomu, že UHK obdrží 
víc peněz a jen minimum z toho dostanou fakulty; dvě fakulty navíc vycházejí v minusu. 
S novým propočtem nákladů podle studentů nesouhlasí, navíc byla metodika změněna 
krátce před odsouhlasením rozpočtu. Prof. Hynek uvedl, že pokud by měl volit, jestli žádný 
rozpočet nebo tento, volí tento. 
 

 dr. Prouza, děkan FF, vyjádřil souhlasné stanovisko s děkanem Křížem a rozpočet podpořil. 
Konstatoval, že FF si polepšila nejen kvůli změně metodiky, ale faktorů bylo víc, např. 
množství publikovaných článků. Předložený rozpočet vnímá jako kompromis, ale pro lepší 
odraz skutečnosti navrhuje taktéž poměr změnit.  
 

 Ing. Albrechtová, tajemnice PdF, vystoupila za děkana Vaníčka, který se omluvil z důvodu 
návštěvy z MŠMT na PdF, a sdělila, že PdF s předloženým rozpočtem souhlasí, ale 
s metodikou ne a navrhují diskusi ke změně metodiky dříve než před schvalováním 
rozpočtu. 
 

 prof. Kuča, rektor, podotkl, že každý děkan obhajuje svoji fakultu a ideální je, když 
se shodnou všichni. 
 

V diskusi se dále řešila (ne)podpora vědy na UHK, započítávání ukazatelů do rozpočtu, publikování 
a prestižnost časopisů (dr. Skarka, dr. Prouza, prof. Krejcar); přepočítání fixní části rozpočtu 
a indikátory (dr. Lipovský, prof. Kuča, doc. Kříž); snaha o šetření energií (doc. Bělík, Ing. Klicnar); 
nastavená kritéria, hodnocení a metody při neplnění na PdF, MEP (dr. Přikrylová, prof. Kuča); 
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rozdělení a hodnocení univerzit podle kvality - (ne)možnost žádat o projekty, nenavyšování financí 
z MŠMT v příštích letech (dr. Svobodová - RVŠ).  
 
 
Hlasování: pro – 16, proti - 2, zdržel se - 0. 
AS UHK schválil návrh rozpočtu UHK pro rok 2022 a střednědobý rozpočtový výhled pro roky 
2023 – 2024. 
 
Bod 2. Statut PdF UHK (předkládá doc. PhDr. MgA. František Vaníček, Ph.D., děkan 
Pedagogické fakulty). 
 
Doc. Bělík, v zastoupení děkana PdF, přednesl změnu Statutu Pedagogické fakulty. 
 
Dr. Skarka uvedl, že LK AS UHK nemá k dokumentu připomínky. 
 
Prof. Kuča vyjádřil kladné stanovisko k předloženému Statutu PdF. 
 
Diskuse k tomuto bodu nebyla. 
 
Hlasování: pro – 18, proti - 0, zdržel se - 0. 
AS UHK schválil Statut Pedagogické fakulty UHK. 
 
Bod 3. Zpráva o výsledcích hodnocení vzdělávací činnosti studenty (předkládá doc. Ing. Mgr. 
Petra Marešová, Ph.D., prorektorka). 
 
 Dr. Dočekalová přednesla výsledek hodnocení vzdělávací činnosti studenty, prezentovala mj. účast 
studujících na evaluaci, počty hodnocených předmětů, počty připomínek a reakcí na ně. Výsledné 
průměrné hodnocení je 4,49 z 5 a nejčastějším požadavkem studentů na fakultách je změna 
v nabídce volitelných předmětů, zvýšení hodinové dotace pro cvičení, zlepšení kooperace v příp., 
že přednášku zabezpečují různí vyučující, atd.  
 
V diskusi se řešila zpětná vazba (notifikace) vyučujícímu při vepsání komentáře a obsah 
připomínek. 
 
AS UHK projednal Zprávu o výsledcích hodnocení vzdělávací činnosti studenty. 
 
Bod 4. Různé: 
 
Doc. Tomášková uvedla, že předsednictvo by rádo otevřelo otázku hybridních zasedání. 
Dle současného Jednacího řádu AS UHK by kombinované zasedání bylo možné jen za těchto 
podmínek: 
 
1. Zasedání se bude konat „online“ – i když se sejdou někteří prezenčně v technicky vhodném 
prostoru, ale bude se hlasovat online formou.  
2. Změnou jednacího řádu, kde se ukotví pravidla a možnosti. 
 
V diskusi zazněl požadavek na online přenos zasedání AS UHK pro studenty (Mgr. Blahynková). 
 
Doc. Tomášková sdělila, že pro tento účel se příští jednání pravděpodobně uskuteční v ZM PřF 
a požádala senátory, aby si vzali notebooky. 
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Usnesení z jednání AS UHK: 

 
1. Byl schválen program 20. zasedání AS UHK.  
2. AS UHK schválil návrh rozpočtu UHK pro rok 2022 a střednědobý rozpočtový 

výhled pro roky 2023 – 2024. 
3. AS UHK schválil Statut Pedagogické fakulty UHK. 
4. AS UHK projednal Zprávu o výsledcích hodnocení vzdělávací činnosti studenty. 

 
 

O usnesení hlasovali členové akademického senátu; v okamžiku hlasování byl počet přítomných 
členů AS UHK: 18.   

Hlasování: pro - 17, proti - 0, zdržel se - 1.  
Usnesení bylo přijato. 
 
 

Plánovaný termín příštího zasedání AS UHK: 1. června 2022. 
 
 
 
 

V Hradci Králové dne 18. 5. 2022                                                     doc. Ing. Bc. Hana Tomášková, Ph.D. 
Zapsala: Iveta Vondráčková                       předsedkyně AS UHK 


